
 

 

Nederluleå församling 

POSTADRESS: Box 42 954 21 Gammelstad 

BESÖKSADRESS: Församlingsvägen 12 

TELEFON: +46(920)277000 

1 
 

+MÖTESINSTANS PARAGRAFER PROTOKOLL NR 

Kyrkofullmäktige §§ 1 - 12 1 

DATUM FÖR MÖTET  TID PLATS 

16 maj 2024  18.00 – 19.30 Petrigården, Gammelstad 

DNR 

F2024-0088 

Sammanträdesprotokoll   
  

 
Justeringens plats 
och tid: Nederluleå församlingsexpedition vecka 21. 

 

Underskrifter: Sekreterare  

 Marjolein van der Geer 

 Ordförande  

 Kaj Bergman 

 Justerare  

 Eva Hedesand Lundqvist 

 Justerare  

 Peter Muskos 
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Mötesdeltagare 
Ordinarie ledamöter 
Peter Lindbäck, s  

Eva Hedesand Lundqvist, s  

Carolina Söderberg, POSK 

Conny Sundström, kr   

Anna-Lena Andersson, s 

Gunnel Sundqvist, c  

Sabina Lundbäck, FK 

Anita Johansson Hallin, s  

Jan Ivar Johansson, s  

Eva-Lil Olofsson,s  

Helena Öberg, s  

Ann-Sofi Öberg, BorgA  

Ines Nilsson, POSK 

Kaj Bergman, c 

Petrus Halvarsson Grönlund, POSK  

Peter Muskos, kr 
Anna Maria Grönlund, POSK  

Sofia Rutbäck Eriksson, ViSK 

Maria Berggård, ViSK 

Berndt Hällgren, s 

 

Hans Johansson, kyrkoherde 

 

   

 

Föredragande 

Samin Patrik, kanslichef 
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§ 1 

Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsar samtliga närvarande välkomna och förklarar mötet öppnat. 

 

§ 2 

Upprop 

Sekreteraren förrättar uppropet. 

Kyrkofullmäktige genomför en tyst minut och tänder ett minnesljus för församlingens avlidna 

ledamöter Maj-Britt Onnela och Torbjörn Hermansson.  

 

Kyrkofullmäktiges beslut 

Kyrkofullmäktige fastställer uppropet. 

 

§ 3 

Kallelse i enlighet med kyrkofullmäktiges arbetsordning 

Kallelsen till sammanträdet har gått ut per post till samtliga ledamöter och ersättare. Annonsering har 

skett på församlingens hemsida och i Arken på Petrigården.  

Ordförande föreslår kyrkofullmäktige besluta att fastställa att kallelsen skett i enlighet med 

fullmäktiges arbetsordning.  

 

Kyrkofullmäktiges beslut 

Kyrkofullmäktige beslutar att fastställa kallelsen som genomförts i enlighet med fullmäktiges 

arbetsordning. 

 

§ 4 

Val av sekreterare 

Ordförande föreslår att Marjolein van der Geer väljs till sekreterare för sammanträdet. 

 

Kyrkofullmäktiges beslut 

Kyrkofullmäktige beslutar att välja Marjolein van der Geer till sekreterare. 
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§ 5 

Val av justerare tillika rösträknare 

Eva Hedesand Lundqvist och Peter Muskos föreslås till justerare och rösträknare. 

 

Kyrkofullmäktiges beslut 

Kyrkofullmäktige beslutar att välja Eva Hedesand Lundqvist och Peter Muskos för justering av 

protokoll och rösträknare för mötet. 

 

§ 6  

Godkännande av dagordning 

Dagordningen är gällande i enlighet med utskickad kallelse. 

Kyrkoherden håller i en kort andakt. 

 

Kyrkofullmäktiges beslut 

Kyrkofullmäktige beslutar att fastställa dagordningen enligt utskickad kallelse.  

 

§ 7  

Verksamhetsuppföljning 2023, DNR F2024-0028 

Kyrkoherden föredrar ärendet och summerar verksamhetsåret 2023.  

• Ett år präglat av återtagande och utveckling. 

• Statistiken bekräftar känslan av välbesökt verksamhet. 

• Beredskapsarbetet blir mer påtagligt. Församlingen har genomfört ett gemensamt 

sammanträde med Råneå församlings kyrkoråd och diskuterat kyrkans rolll vid högsta 

beredskap och krig. 

• SVK drabbas av cyberattack 

• Församlingen färdigställer utvecklingsarbetet inom HBTQ Regnbågnyckeln och mottar en 

utmärkelse från nationell nivå. 

• Församlingen har lägst antal aktiva utträden sedan 1999. 

• Antalet ideella timmar har en stigande kurva Det kan bli ännu bättre och är ett av våra 

fokusområden. 

• Antalet konfirmerade ungdomar ökar och församlingen är över rikssnittet. 

 

Forts. Nästa sida 
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Forts. §7 

 

• Antalet döpta är fortfarande över 50% i förhållande till antalet födda och är över både snittet 

inom Luleå stift och riket. Lite mindre än 2022, då statistiken påverkades av en 

pandemieffekt. 

• Antalet besökanden till gudstjänster och kyrkliga handlingar ökar efter pandemin. 

Gudstjänslivet ses över under 2023 och antalet genomförda gudstjänster minskar men får fler 

besökare vid varje tillfälle. Även antalet kommunikanter ökar efter pandemin. 

• Barn och ungdomsarbete är välbesökt och är i princip i samma nivå som före pandemin. 

• Diakoni verksamheten var mindre under 2023 pga. diakonbrist. Diakonerna gjorde fler 

hembesök. 

 

Ledningen ger ett axplock ur verksamheten. Det handlar bland annat om ett samarbete med 

Domkyrkoförsamling och Råneå församling kring en Konfahappening. På begravningsverksamheten 

har den nya askgravlunden tagits i burk och renovering av lastgården har genomförts. 

 

Kyrkofullmäktiges reflektioner 

Eva Hedensand Lundqvist undrar varför församlingen inte har en frivillig besöksgrupp på sjukhuset 

eftersom det finns många människor som aldrig får besök medan de är där. 

Ledningen förklarar att församlingen haft en sådan fram till pandemin. Frågan tas med till 

verksamheten. 

Ann-Sofi Öberg tycker att det är tråkigt att ungdomskörverksamheten verkar ha minskat. 

Ledningen berättar att det för en del har att göra med att en kör försvann när en musiker gick i 

pension. Under 2024 har ungdomskören växt med bland annat ett antal killar. 

Under pandemin tappades det en stor del av våra barn- och ungdomar. Församlingen undersöker 

möjligheterna till verksamhet i de norra byarna och på Bergnäset vill de skapa en friluftsgrupp. 

Eva Hedensand Lundqvist undrar om församlingen marknadsför begravning för muslimer eftersom 

församlingen bara har få muslimska begravningar. Ledningen svarar att det finns en god och 

regelbunden kontakt med muslimska ledare. Även på Sunderby sjukhus är personalen medveten om 

att församlingen har en begravplats för muslimer. 

Ann-Sofie Öberg uppmärksammar att diakonins utbetalningar ökade enormt och undrar varför. Det 

visar sig vara ett skrivfel. Det ska vara 20 000 i stället för 200.000 Ledingen berättar att församlingen 

hade en minskning av bistånd under och efter pandemin, men att biståndsfrågor numera ökar. 

Berndt Hällgren tycker att utvecklingen av antalet ungdomar som vill konfirmera sig är glädjande. 

 

 

 

 

Forts. Nästa sida 
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Forts. §7 

Jan Ivar Johansson frågar varför skolbesöken minskade. Ledningen svarar att församlingen 

(pedagogerna) tappade relationerna med lärare under pandemin och församlingen håller på att återta 

dem. Ingången till skolan är genom rektorer och kontakten med dem är avgörande. Vissa vill inte ha 

kontakt med kyrkan. Jan Ivar Johansson lägger till att det kan vara bra att informera elevrådet om 

kyrkans möjligheter. 

 

Barnkonsekvensanalys 

Enligt KO 4 kap, 8 § ska kyrkorådet verka för barnens bästa och göra barnkonsekvensanalys inför 

beslut. Det går tydligt att se hur barn och unga har inkluderats och varit i fokus i både ny verksamhet 

som har tillkommit och i omställning av verksamhet. Verksamhetsuppföljningen är en 

sammanfattning av verksamheten under året och ett beslut påverkas inte av perspektivet barn, unga 

och unga vuxna. 

 

Kyrkorådets beslut 

Kyrkorådet tackar för informationen och beslutar att godkänna verksamhetsuppföljningen för 2023 

och överlämna ärendet för beslut i kyrkofullmäktige. 

 

Kyrkofullmäktiges beslut 

Kyrkofullmäktige beslutar att godkänna verksamhetsuppföljningen för 2023. 

 

§ 8  

Årsredovisning 2023, DNR F2024-0028 

Kanslichefen föredrar ärendet och redogör orsakerna till församlingens starka resultat på +7,5 Mkr.  

Verksamhetens intäkter (+1,65 mkr) 

• Hög internränta mellan begravningsverksamheten och församlingen 

• Ej budgeterade bidrag. 

• Ökade clearing intäkter på dop, konfirmation och begravningar och gravskötselintäkter 

Verksamhetens kostnader (+3,5 mkr)  

• Driftkostnader i linje med budget  

• Lägre kostnader kring kommunikation, IT och telefoni 

• Personalavgångar, sjukfrånvaro och föräldraledighet 

• Budgeterad resursram används ej. 

Finansiellt (+1,7 mkr) 

• Förändringar i portföljen under 2023 

• Ränteavkastning och utdelningar 

Forts. Nästa sida 
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Forts. §8 

Begravningsverksamhetens resultat blir -0,6 Mkr och beror en ökad internränta som påverkas av 

svenska styrräntan. 

Balansräkning visar att vi skapar oss en starkare ekonomi för framtiden. 

Överskott placeras så att resultat från kassaflödet inte skiljer sig nämnvärt med 2022. 

Årets kollekt är 112 tkr och totalt insamlat till diakonikassan är 28 tkr, barn och ungdomskassan 40 tkr 

och ACT Svenska kyrkan 318 tkr. Kollekten minskar men insamlingar till ACT ökar. 

 

Utfall av större fastighetsunderhållprojekt/investeringar är 5,6 Mkr (Budget 4,2). 

• En av de främsta orsakerna till den högre kostnaden var att markarbetet inom den stora 

renoveringen av Porsöcentrum blev mer tidskrävande än projekterad arbetsplan.  

• Även renoveringen av korfönster i Bergnäskyrkan avviker från beräknad plan på grund av 

ställningskostnader och större ingrepp i kringliggande ytor än beräknat.   

• Ventilation i Stadsökyrkan inom budget. 

• Målning av Stillhetens kapell inom budget. 

• Uppgradering av ljudsystemet i Nederluleå Kyrka inom budget. 

 

Kanslichefen ger en lägesbild över 2013–2025. Vad påverkar och har påverkat den ekonomiska 

utvecklingen? Åtgärder och utveckling. Prognosen fram till 2034 ser bättre ut än tidigare prognoser de 

senaste åren. 

 

Kyrkofullmäktiges reflektioner 

Eva Hedesand Lundqvist påpekar att inte alla har Swish och att man ofta inte har kontanter med sig. 

Hon tycker att man hos ACT är enormt duktiga på att marknadsföra sig. 

Ledningen bekräftar detta och berättar att alla ACT kampanjer egentligen marknadsförs av 

församlingarna. Eva Hedesant Lundqvist och Berndt Hällgren tackar kanslichefen för en god och 

tydlig presentation. 

 

Barnkonsekvensanalys 

Enligt KO 4 kap, 8 § ska kyrkorådet verka för barnens bästa och göra barnkonsekvensanalys inför 

beslut. Årsredovisningen är en sammanfattning av den ekonomiska utvecklingen under året och ett 

beslut påverkas inte av perspektivet barn, unga och unga vuxna.  

 

Kyrkorådets beslut 

Kyrkorådet tackar för informationen och beslutar att godkänna årsredovisningen för 2023 och 

lämnar över ärendet för beslut i kyrkofullmäktige. 

 

Kyrkofullmäktiges beslut 

Kyrkofullmäktige beslutar att godkänna årsredovisningen för 2023. 
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§ 9  

Kyrkorådets ansvarsfrihet 2023, DNR F2024-0028 

Revisorerna har lämnat revisionsberättelsen som tillstyrker beslut i att bevilja kyrkorådets ledamöter 

ansvarsfrihet för 2023. 

 

Kyrkofullmäktiges beslut 

Kyrkofullmäktige beslutar att bevilja kyrkorådets ledamöter ansvarsfrihet för 2023. 

 

§ 10 

Arvode/Gåva 2024–2025  

Kanslichefen informerar kyrkofullmäktige om tidigare beslut som möjliggör för fullmäktiges 

ledamöter att skänka sin ersättning som gåva. (KF 2022-05-19) 

• Uträknad schablonersättning 

– Ordinarie KF 1000 kr 

– Ordinarie KR 4000 kr 

– Ersättare: Halva beloppet 

• Gåvoalternativ 

– ACT Svenska kyrkan  

– Diakonikassan 

Ledamöterna meddelar kanslichefen via epost eller direkt efter sammanträdet om man vill skänka sin 

ersättning som gåva. 

 

Kyrkofullmäktiges reflektioner 

Inga reflektioner. 

 

Kyrkofullmäktiges beslut 

Kyrkofullmäktige tackar för informationen och beslutar att lägga informationen till handlingarna. 
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§ 11 

Aktuellt i verksamheten  

Kyrkoherden och kanslichefen informerar om vad som är aktuellt och pågår i verksamheten. 

• Kyrkoherden berättar att det har inkommit ett beslut från Länsstyrelsen att förbjuda 

exploatering av markytan för entreprenörsboende på Notviken 4:44 

• Arbetet med krigsplacering och beredskap fortsätter under 2024 

• Konfirmation 2024 – Utvecklingen av världarvskonfirmation kommer att utvärderas och 

fortsättas. 

• Arkiv/diarieföringsprojekt – Utredning av möjligheten till ett regionalt arkiv pågår. Det 

handlar såväl om dokumenthantering, diarieföring och bevarande av kyrkans historia. Luleå 

stift vill i samverkan med församlingarna/pastoraten öka kompetens och se till att handlingar 

och verksamhetens berättelse bevaras och hanteras enligt gällande lag och förordningar. 

 

Kyrkofullmäktiges reflektioner 

Eva Hedesand Lundqvist reagerar på planer för entrepenörsboenden. Hon poängterar att Luleå stift 

missar ett bredare perspektiv på det hela. Hon undrar hur förtroendevalda skulle kunna påverka. 

Ledningen svara att vi kan använda oss av våra demokratiska möjligheter. Man skulle kunna prata 

med andra nomineringsgrupper. 

Jan Ivar Johansson frågar om det finns en dialog med arkivet på Björkskatan och undrar varför 

Härnosands stift är inblandad. Kanslichefen berättar att alla församlingens gamla handlingar finns på 

Landsarkivet i Härnosand. Jan Ivar Johansson tipsar om en intressant podd från Riksarkivet i 

Östersund med många gamla berättelser. 

 

Kyrkofullmäktiges beslut 

Kyrkofullmäktige tackar för informationen och beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

 

§ 12 

Sammanträdet avslutas 

Ordförande förklarar sammanträdet avslutat. 


